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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 5/2016 

konaného dne 18. 5. 2016 
 
 
Přítomni: 

1. Kettner Lukáš (předseda) 6. Černý Radek 

2. Houser Jaroslav 7. Procházka Jan 

3. Bambasová Jaroslava 8. Preininger Tomáš 

4. Vrzal Miloslav 9. Libus Petr 

5. Janoušková Marcela 10. Měrtlová Soňa (tajemnice) 

 
Omluveni: 

1. Šmardová Hana  3. Kaňkovský Vít 

2. Antonín Pavel 4. Wasserbauer Stanislav 

 
Hosté: 

1. Slavíček Lubomír (primář onkologického 
oddělení Nemocnice Jihlava) 

4. Šimurda Jan (primář neurologického oddělení 

Nemocnice Nové Město na Moravě) 

2. Klimsa Zdeněk (primář kardiologického oddělení 

Nemocnice Jihlava) 
5. Pešl Ladislav (Kardiologie RRC Clinic a.s., 
Hluboká nad Vltavou) 

3. Škoda Ondřej (primář neurologického oddělení 

Nemocnice Jihlava)  

 
 
 
Program: 
 

1. Zahájení; 

2. Schválení programu; 

3. Kontrola zápisu; 

4. Specializovaná péče v Kraji Vysočina - aktuální stav, výhled do budoucna; 

5. Diskuze, různé; 

6. Závěr. 

 
 

1. Zahájení 
Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „ZdK“), zahájil 
jednání. Přivítal všechny přítomné. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. 
 
 

2. Schválení programu 
Lukáš Kettner přednesl návrh programu zasedání, který byl 7 hlasy schválen.  
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3. Kontrola zápisu  

K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
Na zasedání se dostavili členové ZdK Petr Libus a Radek Černý. 

 
 

4. Specializovaná péče v Kraji Vysočina - aktuální stav, výhled do budoucna 
Zdeněk Klimsa, primář kardiologického oddělení Nemocnice Jihlava, podal informace 
o kardiologickém oddělení Nemocnice Jihlava.  Spolupracujícím subjektem je Kardiocentrum 
Vysočina a. s. Všechna centra v ČR musela obhájit statut Kardiovaskulárního centra – 
Nemocnice Jihlava obhájila do r. 2018. V blízké době je plánován ke spuštění arytmologický 
program. Záměrem Nemocnice Jihlava je zřízení Kardio-chirurgické ambulance – podaná žádost 
o výběrové řízení na kapacitu.  
Lukáš Kettner se dotázal na počty implantovaných kardiostimulátorů v Nemocnici Jihlava 
a Havlíčkův Brod. Zdeněk Klimsa reagoval, že v Nemocnici Jihlava bylo v roce 2015 
implantováno 71 kardiostimulátorů a v Nemocnici Havlíčkův Brod 38. Co se personálního 
zabezpečení týče, je o kardiologii ze strany mladých lékařů zájem.  
 
Ladislav Pešl, podal informace za Kardiocentrum Vysočina a. s. Byla podána žádost o udělení 
statutu Kardiovaskulárního centra (7. žádost). Je připraven druhý operační sál k provádění 
resynchronizační léčby při srdečním selhání. Úzká návaznost na intervenční kardiologii i na 
invazivní elektrofyziologii. Vše je personálně zajištěno. Další péče, např. poruchy srdečního 
rytmu, je zajištěna v dostatečné kapacitě v Kardiocentru Nemocnice České Budějovice. Činnosti 
kardiocenter se nedublují, ale doplňují. Spolupráce je plně funkční, ekonomicky i edukačně je 
výhodná. 
 
Lukáš Kettner se dotázal, proč nejsou pacienti s infarktem myokardu přijímáni přímo na PCI sál, 
ale přes kardiologickou JIP? L. Pešl reagoval, že výhodou je určení anamnézy na kardiologicke 
JIP a nejedná se o zdržení.  
 
Lubomír Slavíček, primář Onkologického oddělení Nemocnice Jihlava, dle powerpointové 
prezentace přítomné informoval o zajišťování onkologické péče v Kraji Vysočina, KOC 
a projektu CANCON. 
Program EU CANCON: 

- Kraj Vysočina spolu s Jihomoravským krajem se přihlásily jako pilotní model díky svým 
infrastrukturám a dostupnému informačnímu systému.  

- Projekt CANCON se skládá z 9 pracovních balíčků, nás se týká především balíček č. 6 
(Integrovaná onkologická péče). 

- Hlavní motivem programu je přechod od solitérních KOC k regionálním sítím komplexní 
onkologické péče (CCC ---> CCCN). 

 
Kooperující onkologická skupina (CCCN): 

- Kooperující onkologickou skupinu (KOS) tvoří 
o 5 nemocnic zřizovaných Krajem Vysočina, 
o  ambulantní zařízení v Třebíči. 

- Onkologická odborná skupina (OOS) 
o nejvyšší řídící orgán KOS, odpovídá za organizaci onkologické péče, její kvalitu 

a efektivitu v rámci KOS, 
o její rozhodnutí a doporučení jsou závazná pro poskytovatele, 
o v čele předseda, kterým je vedoucí lékař KOC, 
o členy OOS onkologové v počtu jeden za poskytovatele. 

- Oborové odborné komise (OOK) – 5 komisí, 7 dg. 
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- Víceoborové indikační komise (VIK). 
Lubomír Slavíček vyjádřil obavu personálního zajištění onkologické péče v horizontu 5 – 10 let.  
 
Ondřej Škoda, primář Neurologického oddělení Nemocnice Jihlava, členy ZdK dle 
powerpointové prezentace seznámil s činností centra vysoce specializované péče o pacienty 
s iktem. 
Součásti IC: 

- Neurologická JIP (Iktová jednotka) – 8 lůžek, 
- Neurologické oddělení – 40 lůžek, 
- Rehabilitační oddělení – 20 lůžek, 
- Radiodiagnostika: 2xMDCT, MR, SPECT atd., 
- Neurosonologie (24/7 – duplexní sono, TCCD), 
- Specialisté v oborech neurologie (+ intenzivní péče), RHB, radiologie, interny, 

kardiologie, cévní chirurgie, logopedie, psychologie…… 
 
indikátory výkonnosti a kvality: 

- Průměr ČR 53,5% pacientů s CMP léčených na JIP, 
- IC Jihlava 80% (429 pac.) 

 
- Trombolýzy v IC – průměr ČR 10,54% ze všech ischemických CMP, 
- IC Jihlava 17,4% (64 pac.). 

 
- Trombolýzy do 60 min. v IC – průměr ČR 43,0% ze všech podaných trombolýz, 
- IC Jihlava 87,5%. 

 
Úhradová vyhláška pro rok 2016 nadále nezajišťuje ekonomickou stabilitu provozu KCC a IC. 
Centrum vysoce specializované péče o pacienty s iktem Nemocnice Jihlava dosahuje nadále 
nadprůměrných výsledků v rámci ČR, oproti roku 2014 došlo ve všech sledovaných parametrech 
k dalšímu zlepšení péče. Snaha o další zlepšování trvá i do budoucna – např. zavedení 
mechanických rekanalizací (zatím není možné z důvodů chybějícího personálního 
zabezpečení). 
 
Jan Šimurda, primář neurologického oddělení Nemocnice Nové Město na Moravě, podal 
informace o léčbě CMP v Novém Městě na Moravě. 
Počet CMP v r. 2015: 325 pacientů (50,8% JIP). 
Počet trombolýz v r. 2015: 31. 
 
Tématem diskuse bylo nedostatek lékařů v oboru neurologie.  
 
 

5. Diskuze, různé 
Lukáš Kettner informoval o požadavku zastupitelstva kraje na společné projednání s Komisí 
sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina materiálů:  

- Strategický plán rozvoje zdravotnictví Kraje Vysočina na období do roku 2020; 
- Záměr komplexní paliativní péče v Kraji Vysočina.  

 
Soňa Měrtlová a Radek Černý doplnili informace z jednání ZK dne 10. 5. 2016, kde byly výše 
uvedené materiály staženy z programu jednání ZK. Dne 6. 6. 2016 proběhne k oběma 
materiálům seminář pro zastupitele Kraje Vysočina a dne 21. 6. 2016 budou předloženy ke 
schválení zastupitelstvu kraje. Sociální komise navrhla termín společného jednání na 1. 6. 2016. 
Členové ZdK s navrženým termínem souhlasili. 
 



 

Číslo jednací:  KUJI  42927/2016 SH 
 

Číslo stránky 4 

Na společné zasedání budou pozvány i ředitelky Dětského centra Jihlava a Trojlístku, centra pro 
děti a rodinu Kamenice nad Lipou, příspěvkových organizací k projednání otázek náhradní 
rodinné péče. 
 
Marcela Janoušková se dotázala na řešení situace sloužení LPS praktickými lékaři a požádala o 
její řešení. Soňa Měrtlová reagovala, že byly dány termíny ke společnému jednání.  
 
Radek Černý se dotázal na situaci letecké záchranné služby od 1. 1. 2017. Následovala diskuse 
– v současné době není známo řešení. 
 
Zasedání Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 6/2016 se uskuteční ve středu  
1. června 2016 od 16:00 hodin v sídle Krajského úřadu Kraje Vysočina.  
 
 

6. Závěr 
Předseda poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
 
 
 
Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 

Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 

Zpracovala a zapsala Zuzana Škrdlová dne 18. 5. 2016 


